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Ældrerådet 

 

   

 

Referat fra møde 

Torsdag den 28. maj 2020 kl. 09:00 - 13:00 Byrådssalen, Rådhuset   
 

MØDEDELTAGERE  

Formand: Lissi Gyldendahl 

Næstformand: Arne Christensen 

Kasserer: Jørgen Hansen 

Sekretær: Vibeke Davids Hansen 

Vicki Hansen 

Karsten Roed 

Christian Heiberg 

Søren Holmgaard 

Jimmy Sarvad 

Lise-Lotte Tøttrup (sekretær / referent) 

 

 

 Referat 

 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 27. februar 2020 

Mødeleder: Christian Heiberg 

Til dagsorden gjorde Lissi opmærksom på et ekstra punkt, der skulle orienteres 

om: ”Trykning af indstik til brochure”. Dette sættes på under sag nr. 5 Økonomi. 

 

Referat fra den 27. februar 2020 blev godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen (Udgår) 

 

Sag nr. 3  Orientering fra formand 

a) Svar på spørgsmål til Viceborgmester Tina Tving Stauning vedrørende 

bustrafik.  

Svarene var sendt med som bilag til dagsordenen. 

De blev drøftet, og der var ikke yderligere bemærkninger. 

 

b) Ældrerådet havde stillet spørgsmål til Chalotte Bidsted, afdelingsleder i  

Center for Politik, Sundhed og Personale, vedrørende Rehabilitering og 

Visitering.  

 

Svar på spørgsmålene blev mailet til Ældrerådet den 26. maj 2020. 

 

Ældrerådet havde en dialog omkring svarene og mente, at de gav 

anledning til yderligere spørgsmål. 

 

Ældrerådet havde en undren over, at der i Frederikssund Kommune ikke 

visiteres efter Sundhedsloven, i det Sundhedsloven ”ligger over” 

Serviceloven. 

 

Ældrerådet ville overveje, om dette emne burde drøftes på et kommende 

dialogmøde med Velfærdsudvalget. 
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c) Kommunikation med administrationen/politikerne siden sidst. 

Bilag var sendt ud med dagsordenen. 

Der var ingen yderligere kommentarer. 

 

d) Opfølgning på møde med Inge Messerschmidt og Thobias Weische fra 

Dansk Folkeparti den 9. marts 2020.  

 

På møde deltog fra Ældrerådet Jørgen, Arne, Christian, Søren, Vibeke og 

Lissi. 

 

Lissi gav en orientering fra mødet, hvor der blandt andet havde været en 

dialog omkring den demografiske udvikling på ældreområdet. 

Derudover havde der vært en dialog omkring normering, hvor det var 

konstateret, at Frederikssund kommune, på de fleste områder under 

Ældreområdet, lå under middel i forhold til landsgennemsnittet. 

 

Ældrerådet havde efterfølgende en dialog omkring nogle borgerhenvendelser i 

forhold til borgere, der ønskede plejehjemsplads.  

 

Ældrerådet havde også en dialog omkring Kvalitetsstandarderne, der efter Rådets 

mening var meget ”strikse” i forhold til visitation til plejebolig,  

Ældrerådet overvejede, om der burde være en dialog omkring dette på et 

dialogmøde med Velfærdsudvalget. 

 

Der var en dialog omkring ventelisten til omsorgscentre, samt hvad  Attendo gør 

for at tiltrække beboere. 

Det blev også præciseret, at Myndighed ikke kunne placere borgere på Attendo.  

Det er således alene borgeren, der vælger om de vil flytte til Attendo. 

 

Sag nr. 4  Sager til høring  

Ældrerådet drøftede de udsendte forslag til høringssvar til Velfærdsudvalget. 

Høringssvarene blev godkendt. Høringssvarene sendes til Byrådssekretariatet. 

 

Derudover var der udsendt oplæg til høringssvar til Økonomiudvalget, dette blev 

også drøftet og godkendt. Høringssvarene sendes til Byrådssekretariatet. 

 

Høringssvar til Social og Sundhedsudvalget drøftes senere i Ældrerådet og 

fremsendes til administrationen til videre foranstaltning.  

 

Sag nr. 5  Økonomi (orientering) 

v/ Jørgen Hansen 

Jørgen opfordrede medlemmerne til at komme med bilag, hvis de havde haft 

udlæg, der skulle refunderes. 

Karsten havde et udlæg i forbindelse med reparation af IPad. 

 

Årsrapporten burde kopieres og deles rundt på relevante steder i kommunen. 
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Ca. 200 indstik til brochure var kopieret af Jimmy.  

Der manglede fortsat indstik til resten af brochurerne. 

 

Lissi ville undersøge pris på kopiering af Indstik og Årsrapport og ville tage et 

tilbud med til kommende møde i Ældrerådet. 

 

Sag nr. 6  Godkendelse af forslag til Forretningsorden  

Lissi orienterede om opstillingen af forslaget, der var udsendt med dagsordenen. 

 

Forslaget blev gennemgået og drøftet. 

Forretningsordenen blev herefter godkendt. 

 

Sag nr. 7  Ældreråd eller Seniorråd 

Ældrerådet havde en første drøftelse af en eventuel ændring af navn fra Ældreråd 

til Seniorråd 

Navneændring var et forslag stillet af Arne, der orienterede om baggrunden for 

forslaget.  

En væsentlig årsag var at ingen 60-årig føler sig ældre, samt at ordet ”Ældreråd” 

var utidssvarende.  

 

Punktet blev drøftet.  

 

En eventuel navneændring kunne træde i kraft 1. januar 2022, efter 

Ældrerådsvalget i 2021. 

Lissi ville finde yderligere oplysning om, hvordan, hvornår og hvem der 

kunne/skulle godkende en eventuel navneændring.  

 

Ældrerådet lavede en foreløbig afstemning for eller imod navneændring. 

For navneændring var: Lissi, Arne, Jimmy og Søren. 

Imod navneændring var: Jørgen, Christian, Vibeke og Karsten. 

Vicki undlod at stemme. 

 

Lissi havde fra kommunikationsafdelingen modtaget logo til brug i Rådet. 

Dette logo kunne eventuelt bruges i forbindelse med navneændring og som et nyt 

”brand” for Ældre- / Seniorrådet. 

 

Sag nr. 8  Procedure for Ældrerådsvalg 2021 

Der var sammen med dagsordenen udsendt bilag med spørgsmål til proceduren 

samt evalueringen fra Ældrerådsvalget i 2017. 

 

Proceduren for Ældrerådsvalg fra 2017 skulle evalueres, og eventuelle ændringer 

skulle forhandles.  

  
Der var en dialog omkring proceduren og de udsendte spørgsmål. 

Oplægget blev gennemgået og revideret. 
Det videre arbejde med valgproceduren blev planlagt. 
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Lissi orienterede om, hvordan valget i 2017 var foregået i Jægerspris, hvilket efter 
Lissis mening havde været meget uoverskueligt. 

 
Arbejdsopgaverne skulle fordeles og tiderne skulle overholdes. 

Valgbestyreren skulle orientere om, hvordan valget skulle foregå. 

 
Valget 2017 i Slangerup, Skibby og Frederikssund var gået fint. 

Jørgen mente dog, at der i Slangerup manglede en instruks og manglende kontrol 
af valgkort og stemmesedler. 

 

Arne kommenterede optællingen af stemmer, hvilket ikke havde været optimalt. 
Opbevaringen og kørsel af stemmesedlerne til Jægerspris var heller ikke optimale. 

 
Der var enighed om, at der skulle strammes op på proceduren og valghandlingen. 

 
Der skulle nedsættes et udvalg, der skulle komme med oplæg til en revideret 

valgprocedure. 

Til det videre arbejde blev valgt: Lissi, Jørgen og Søren. 
 

Sag nr. 9  Orientering fra ad-hoc grupper  

Ad-hoc gruppen vedrørende forretningsorden havde fremlagt forslag til revideret 

forretningsorden.  

Denne blev godkendt, og ad hoc gruppen nedlægges. 
 
Ad hoc gruppen vedrørende årsberetning havde fremlagt årsberetningen. 
Ad hoc gruppen nedlægges. 

 

Sag nr. 10  Årshjul (beslutning) 

Årshjulet blev gennemgået.  

Lissi ville korrigere og opdatere årshjulet. 

 

Ældrerådet overvejede spørgsmål og emner til et kommende dialogmøde med 

Velfærdsudvalget. 

 

Ud over tidligere fremsendte spørgsmål kunne vikardækning, velfærdsteknologi, 

brandsikring, Covid-afdeling på Tolleruphøj og værnemidler være mulige emner. 

 

Der var en dialog omkring brugen af værnemidler, hvilket efter Ældrerådets 

mening ikke var tilstrækkeligt.  

Ældrerådet kendte til flere tilfælde, hvor medarbejderne i plejen ikke brugte de 

fornødne værnemidler. 

 

Sag nr. 11  Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i (orientering) 

Ingen bemærkninger. 

 

Sag nr. 12  Orientering fra fagudvalg (orientering) 

Kultur- og Fritidsudvalget v/ Vibeke 

Der var afholdt videomøde i udvalget med særligt fokus på genåbning af 

aktiviteter i kommunen. 
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Plan- og Miljøudvalget v/ Arne og Søren 

Ingen kommentarer. 

 

Teknisk udvalg v/ Christian og Søren 

Busserne var på dagsordenen, og Ældrerådet afventede en eventuel høring. 

I 2023 skulle der tages el-busser i brug. 

 

Sag nr. 13  Ældrerådets info. til lokalavisen (beslutning) 

V/ Vibeke  

Det blev aftalt, hvilke informationer der skulle skrives om. 

 

Sag nr. 14  Eventuelt 

En tak fra Ældrerådet til formanden for det gode arbejde, der altid blev udført. 

 

Christians fastnettelefon nedlægges og han kan fremover træffes på mobil. 

Opdateret telefonliste er sendt til Ældrerådet. 

 

Sag nr. 15  Næste møde 

Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 6. august 2020, kl. 9:00 i Byrådssalen.  

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2020 fremgår af nedenstående tabel. 

 

Dato Mødeleder 

 9. januar Lissi 

 30. januar Vibeke 

27. februar Arne 

 26. marts Aflyst 

 30. april Aflyst 

 28. maj Christian 

 6. august Vicki 

 3. september Søren 

 1. oktober Jørgen 

 29. oktober Jimmy 

26. november Karsten 
 

 


